

PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : TUAN HAJI HASBI BIN HAJI HABIBOLLAH
[LIMBANG]**

TARIKH : 13 MAC 2014 (KHAMIS)

SOALAN :

Tuan Haji Hasbi Bin Habibollah [Limbang] minta PERDANA MENTERI menyatakan bilakah Kerajaan akan menambah bilangan pegawai penguatkuasaan LPKP Sarawak agar menambah keberkesanan penguatkuasaan.

JAWAPAN: YB PUAN HAJAH NANCY SHUKRI
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Pegawai Penguatkuasa di Lembaga Pelesenan Kenderaan Perdagangan (LPKP) Sarawak adalah Pegawai Kader daripada Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ) bagi melaksanakan tugas penguatkuasaan ke atas kenderaan perdagangan selaras dengan Akta Lembaga Pelesenan Kenderaan Perdagangan 1987 (Akta 334).
2. Adalah dimaklumkan bahawa LPKP Sarawak juga telah menerima tambahan tiga pegawai Penguatkuasa daripada JPJ melalui permohonan LPKP Sarawak kepada JPJ bertarikh 27 Jun 2012. Pada masa ini, LPKP Sarawak sedang menunggu hasil permohonan kepada pihak berkenaan berhubung pengisian baki kekosongan jawatan kader JPJ.
3. Penambahan pegawai penguatkuasa di LPKP Sarawak sememangnya amat penting dalam meningkatkan aktiviti penguatkuasaan ke atas pelesen kenderaan perdagangan di Sarawak. Dalam masa yang sama, LPKP Sarawak juga sentiasa bekerjasama dengan agensi penguatkuasaan pengangkutan jalan yang lain dalam operasi bersepadu yang dijalankan, khususnya pada musim perayaan utama.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : BAGI JAWAB LISAN

**DARIPADA : DATO' WIRA MOHD JOHARI BIN
BAHAROM [KUBANG PASU]**

TARIKH : 13 MAC 2014 (KHAMIS)

SOALAN : 72

**Dato' Wira Mohd Johari Bin Baharom (Kubang Pasu) minta
MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan mengenai ICP
(*International Circulation Permit*):-

- (a) bilangan salahguna ICP secara terang terangan oleh van-van pelancong dari Negara Thailand yang didaftarkan sebagai kenderaan persendirian tetapi digunakan sebagai perkhidmatan awam; dan
- (b) untuk mengkaji semula kelonggaran 2km tanpa ICP, kerana ada salah guna daripada kenderaan asing yang memasuki Negara sehingga ke Pulau Pinang dan lain-lain.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Berdasarkan rekod Jabatan Pengangkutan Jalan (JPJ), bilangan kenderaan dari Negara Thailand yang didapati menyalahgunakan Permit Edaran Antarabangsa (ICP) termasuklah kesalahan tidak mempunyai ICP adalah sebanyak 188 buah pada tahun 2011, 151 buah pada tahun 2012 dan 167 buah pada tahun 2013.

Tuan Yang Dipertua,

Kerajaan sedang mengkaji semula kelonggaran yang diberikan kepada kenderaan dari Negara Thailand untuk memasuki Malaysia dalam radius 2km dari sempadan tanpa memerlukan ICP. Hasil kajian akan dibentangkan kepada Jemaah Menteri untuk pertimbangan.

Kementerian ini melalui JPJ sedang menyediakan *Standard Operating Procedure* (SOP) yang lebih terperinci bagi pengeluaran ICP terhadap kenderaan asing untuk menambahbaik SOP yang sedia ada.

Antara penambahbaikan SOP ini melibatkan:

- (i) keperluan pemohon untuk menyediakan senarai nama penumpang sebelum ICP dikeluarkan;
- (ii) memastikan ICP diserahkan kepada pejabat JPJ disempadan sebelum mereka kembali ke negara asal; dan
- (iii) mengehadkan tempoh sah laku ICP selaras dengan keperluan berada di Malaysia.

Penambahbaikan SOP ini adalah sebagai langkah untuk memastikan kenderaan-kenderaan asing tersebut tidak menyalahgunakan ICP bagi tujuan komersial dan menjejaskan pemandu teksi tempatan.

Untuk makluman Dewan Yang Mulia, ICP hanya dikeluarkan kepada kenderaan persendirian negara asing sahaja. Kebenaran masuk bagi kenderaan perkhidmatan awam dan kenderaan barangan adalah tertakluk di bawah kelulusan Suruhanjaya Pengangkutan Awam Darat (SPAD).